
Resumé af høringssvar – Ændringer af 

skoledistrikter i Sydhavnen og Carlsberg til 

skoleåret 2019/2020 
 

Der er indkommet 7 høringssvar, der vedrører indstillingens 1. at-punkt omhandlende 

tildelingen af et skoledistrikt bestående af Sluseholmen samt den vestlige del af rode 196 

(karréer: 19604, 19605, 19606, 19612E, 19612F, 19613A, 19613B, 19614A, 19614B, 

19615A, 19615B, 19616) til den planlagte skole på Sluseholmen: 

 

1. Borger 1 

2. Borger 2 

3. Borger 3 

4. Borger 4 

5. Bestyrelsen Skolen i Sydhavnen 

6. Forældrebestyrelsen Klynge VVK A 

7. Kgs. Enghave Lokaludvalg 

 

Der er indkommet 6 høringssvar, der vedrører indstillingens 2. at-punkt omhandlende 

flytningen af den sydvestlige del af rode 203 i Carlsberg Byen fra Vesterbro Ny Skole til 

Bavnehøj Skole. 

 

1. Formanden for skolebestyrelsen, Gasværksvejens Skole 

2. Skolebestyrelsen Bavnehøj Skole 

3. Forældreforeningen Brug Folkeskolen 

4. Skolebestyrelsen Kirsebærhaven Skole 

5. Vesterbro Lokaludvalg 

6. Kgs. Enghave Lokaludvalg 

 

 

Indkomne høringssvar vedrørende indstillingens 1. at-punkt omhandlende 
tildelingen af et skoledistrikt til den planlagte skole på Sluseholmen 
Nr. Afsender Resumé 
1. Borger 1 Del ikke Teglholmen og Sluseholmen op! Lav en skole 

for de store børn (udskolingen) på Sluseholmen og lad 
børnene beholde deres sammenhold uanset om de er  
delt af en bro ml Sluseholmen og Teglholmen. 



2. Borger 2 Den nye skole i Sluseholmen skal have et 
sammenhæng med SIS (Skolen i Sydhavn), så eleverne 
ikke bliver splittet fra hinanden, så der er mulighed for at 
arbejde på tværs af årgange. Teglholmen/Sluseholmen 
er stærk knyttet til hinanden, så en splittelse vil påvirke 
eleverne negativt. Den ene skole kan være for de 
mindre klasser (f.eks. 0-3) og den anden skole for de 
store klasser (f.eks. 4-10). Med denne opdeling, ville det 
være ideelt, at 0-3 samtidig have mulighed for KKFO 
tilknyttet samme skole og Klub tilknyttet skolen hvor 4-
10 klasserne skal være. 

3. Borger 3 Så vidt jeg kan se dækker det nye skoledistrikt også 
boligerne omkring/på AC Meyers Vænge (Frederikskaj 
nord for AAU) og helt op til Teglholmsgade. Dvs. også 
boligerne på Teglholmsgade 6A til 8C. De børn her vil få 
en meget lang skolevej, hvor de vil gå ad den grønne 
kile forbi Skolen i Sydhavn og så over til Sluseholmen. 
Jeg mener bestemt at man bør genoverveje at lade 
skoledistriktet stoppe ved Aalborg Universitets bygning. 
I praksis vil det dække Frederikskaj 2 og så er resten af 
de bygninger mod AAU kontorbyggeri. 

4.  Borger 4 Hvordan vil man etablere sikre skoleveje i området, der 
vil være præget af et mix af stor trafik af biler, cykler og 
gående på adgangsveje, der ikke er dimensionerede til 
den øgede trafik som følge af dels den nye kommende 
skole dels af nye og kommende boliger i området?  

5. Bestyrelsen Skolen i 
Sydhavnen 

Vi ser positivt på, at skoledistrikter tildeles allerede nu, 
således at forældre i god tid kan se, hvilken skole deres 
børn hører til, samtidig med at det tager presset fra 
Skolen i Sydhavnen, der fortsat har store kapacitets 
udfordringer og pågående planer om  
genhusningsløsninger, fordi skolen er for lille til 
distriktets børn. Set i det lys, ser vi ingen anden udvej 
end at forvaltningen fortsætter arbejdet med at tildele et 
skoledistrikt til den nye skole på Sluseholmen til 
skoleåret 2019/2020. Umiddelbart synes vi, at 
forvaltningens forslag om, hvilke distrikter der kommer til 
at høre til den nye skole på Sluseholmen, ser fornuftigt 
ud. Dog ønsker vi, at forvaltningen i planlægningen af 
størrelsen af den nye skole på Sluseholmen medtænker 
den demografiske fordeling og tilvækst, der er i dette 
nye område af Sydhavnen, hvor mange børnefamilier 
bor og flytter til. Vi bemærker, at området som hører til 
Skolen i Sydhavnen fortsat er stort og indeholder 
områder, hvor der pt. bygges nye etagebyggerier. På 
den baggrund mener vi, at forvaltningen ligeledes bør 
forholde sig til de sidste års tilvækst og fremskrive 
realistisk, således at vi er sikre på, at Skolen i 



Sydhavnen (også efter udbygning) fremadrettet vil have 
kapacitet til at rumme alle skolepligtige børn i 
skoledistriktet. Alternativt hvorvidt omfanget af dette 
(nye) skoledistriktet revurderes. 

6. Forældrebestyrelsen 
Klynge VVK A 

Til Børne- og Ungdomsudvalget Udvalgets forslag om  
en oprettelse af et skoledistrikt for den ny skole på  
Sluseholmen i Sydhavnen og en flytning af en del af  
Carlsberg Byen fra Vesterbro Ny Skole til Bavnehøj 
Skole, kan vi kun tilslutte os. Vi håber at der i  
forbindelse med oprettelse af skoledistrikt på  
Sluseholmen i Sydhavnen vil blive indtænkt et  
fritidsnærmiljø for børn og unge fra 4. klasse og opefter. 
Der er i øjeblikket store kapacitetsudfordringer i  
fritidstilbuddet for børn og unge efter 3. klasse ved  
Skolen i Sydhavnen. Fra foråret 2019, vil den  
nuværende klubmatrikel i Støberigade under  
Fritidscenter Indre Valby ikke kunne sikre de kommende 
4.klasser på Skolen i Sydhavnen et fritidsklubtilbud i  
deres nærmiljø. Det er et stort behov for et fritidsklub og 
ungemiljø i det ” Ny Sydhavn”. 

7. Kgs. Enghave 
Lokaludvalg 

Vi anbefaler, at man vedtager forslaget. Med en 
fastlægning af distriktet nu, vil man kunne skabe ro 
omkring, hvilket skoledistrikt man tilhører i bydelen.  
Dog vil vi påpege, at det forudsættes, at der inden 
indskrivningen i november 2018 skal foreligge en plan 
for, hvor eleverne skal gå i skole i årene frem til at 
skolen står klar. 
Endelig vil vi henlede opmærksomheden på, at der for 
elever i den nordlige del af distriktet kan blive en 
udfordring i forhold til sikker skolevej. Den direkte vej 
går via Sydhavnsgade og Sjællandsbroen, som ikke er 
egnet til cyklende skolebørn. I særdeleshed er krydset 
Sjællandsbroen /Sluseholmen et meget farligt og utrygt 
kryds, da mange bilister kører over for rødt. Der bør i 
stedet ses på alternative ruter, fx i form af en cykelsti fra 
A.C. Meyers Vænge via Frederikskaj til Sluseholmen, 
hvor en sikker overgang af vejen Sluseholmen under 
alle omstændigheder skal sikres for alle elever 
beboende på den nordlige side af vejen. 

Indkomne høringssvar vedrørende indstillingens 2. at-punkt omhandlende 
flytningen af den sydvestlige del af rode 203 i Carlsberg Byen fra Vesterbro Ny 
Skole til Bavnehøj Skole. 
Nr. Afsender Resumé 
1. Formanden for 

skolebestyrelsen, 
Gasværksvejens 
Skole 

Skolebestyrelsen på Gasværksvejens Skole har på sit 
første møde drøftet høringsmaterialet vedr.  
distriktsændringer omkring Carlsbergbyen. Selvom 
forslaget ikke har direkte indflydelse på Gasværksvejens 
Skoles optagegrundlag her og nu, vil vi gerne 



tilkendegive, at vi synes, det er en god løsning, da vi er 
bekymrede for, hvad tilflytningen til Carlsbergbyen 
fremadrettet kan få af konsekvenser for manglende 
kapacitet på resten af Vesterbro, herunder  
Gasværksvejens Skole. 

2. Skolebestyrelsen på 
Bavnehøj Skole 

Skolebestyrelsen på Bavnehøj Skole ser meget positivt 
på forslaget om at lade en del af Carlsberg Byen høre til 
Bavnehøjs skoledistrikt. Det gør vi af flere grunde. 
 
• Distriktsudvidelsen vil bidrage til en bedre 
socioøkonomisk blandet elevsammensætning på 
skolen. 

• Bavnehøj Skole har, trods et geografisk stort 
skoledistrikt, ikke mange børn i distriktet, sammenlignet 
med øvrige skoler i VVK. 

• Vi er en tre-sporet skole, men har kun to 
børnehaveklasser dette skoleår 

• Der er et stort pres på skolerne på Vesterbro, og vi ser 
allerede nu en tendens til at Vesterbro-familierne søger 
Bavnehøj Skole til deres børn. 

• Børnene fra rode 203 i Carlsberg Byen vil få en meget 
sikker skolevej. 
 
Søgningen fra det tætte Vesterbro mod Bavnehøj, 
bestyrker os i troen på, at familier fra Carlsberg vil tage 
Bavnehøj Skole til sig. Særligt hvis distriktsændringen 
gennemføres så tidligt, at nye beboere i Carlsbergs 
sydvestlige hjørne (rode 203) præsenteres for Bavnehøj 
Skole som deres lokale folkeskole i købsprocessen, og i 
hvert fald inden indflytning. 
 
Skolebestyrelsen mener desuden, at det fremlagte 
forslag til ændringer af skoledistriktet for Carlsberg Byen 
ligger helt i tråd med Børne- og Ungdomsudvalgets 
principper for ændringer af skoledistrikter. 

3. Forældreforeningen 
Brug Folkeskolen 

Brug Folkeskolen anbefaler, at man vedtager forslaget 
om, at Rode 203 deles op, så en del af Carlsberg Byen 
flyttes fra Vesterbro Ny Skole til Bavnehøj Skole. Det 
gør vi af flere årsager: 
 
- Bavnehøj mangler elever i distriktet 
- Vesterbro har kapacitetsudfordringer 
- Eleverne fra Carlsberg vil få en grøn og sikker skolevej 
- Vi kan få en mere socioøkonomisk blandet 
elevsammensætning på Bavnehøj Skole 
 
Bavnehøj Skole oplever en tendens, hvor flere 



Vesterbro-familier vælger skolen til, fordi den tilbyder et 
godt alternativ til de meget opfyldte skoleklasser på 
Vesterbro. Med vedtagelse af dette forslag, vil man 
kunne støtte op om denne bevægelse, som samtidigt 
også kan skabe en bedre sammenbinding mellem 
Vesterbro og Bavnehøj-kvarteret. Et kvarter, som, med 
den netop opstartede områdefornyelse, har potentiale til 
at blive et endnu mere attraktivt område. 

4. Skolebestyrelsen 
Kirsebærhaven Skole 

Kirsebærhaven skoles bestyrelse takker endnu engang 
for at være blevet hørt i forbindelse med 1. 
høringsrunde. I forbindelse med høringen er der 
kommet et forslag om oprettelse af et nyt skoledistrikt 
omkring Carlsbergbyen/Bavnehøj skole. Vi tillader os at 
genfremsende vores høringssvar, da dette nye 
skoledistrikt kommer til at ligge tæt op ad vores, og 
derfor også kan påvirke vores skoledistrikt. 
 
Vi vil endnu engang appellere til og gøre opmærksom 
på at der fra Kirsebærhaven skole er et stort ønske om, 
at vi i Valby Syd ikke får 2 konkurrerende skoler, men i 
stedet ønsker og opfordrer til politisk opbakning ift. den 
fremtidige planlægning af de 2 skoler som een samlet 
skole. En indskolingsskole og en udskolingsskole. 
Argumenterne herfor er som flg: 
 
1. Elevsammensætning: En sammenlægning af de 2 
skoler vil have en positiv indvirkning på og sikre en 
blandet elevsammensætning, både hvad angår 
elevernes socioøkonomiske og etniske baggrund. 
 
2. Børnenes trafiksikkerhed: Området omkring 
Folehaven står for områdefornyelse. Et af 
pejlemærkerne er sikre stisystemer til resten af Valby og 
Idrætsparken. Ved at lave en underføring til skolen fra 
Grønttorvet sikres en tryg skolevej for alle vores 
distriktsbørn. 
 
3. Forældres forventninger: Forældre og børn i hele 
området vil i god tid vide, hvilken skole deres barn hører 
til. 
 
4. Økonomi: Vi forestiller os at man vil kunne spare på 
administration og ledelse. Samtidig vil en dialog og et 
tidligt samarbejde mellem B&U-udvalget, Teknik og -
Miljøudvalget og områdefornyelsen omkring etablering 
af sikre stisystemer kunne give både en økonomisk og 
social synergieffekt. 

5. Vesterbro Vesterbro Lokaludvalg konstaterer med tilfredshed, at  



 

Lokaludvalg forvaltningen har forholdt sig til vores spørgsmål om fx  
det fremtidige antal børn i Carlsberg Byen og  
størrelsen af ledig kapacitet på de to skoler. Der ligger  
ikke et klart svar på spørgsmålene, men vi kan se, at  
der øjensynligt er større ledig kapacitet på Baunehøj  
Skole. Vi konstaterer samtidig, at Baunehøj Skole med  
glæde vil modtage børn fra Carlsberg-byen, mens der  
ikke ligger nogle bemærkninger fra Vesterbro Ny Skole.  
Vi nøjes med at tage indstillingen til efterretning i håbet 
om, at udvalget kan holde tungen lige i munden og  
træffe fornuftige beslutninger i forhold til de aktuelle 
udfordringer, samtidig med at der udarbejdes  
langsigtede og holdbare planer på folkeskoleområdet. 

6. Kgs. Enghave 
Lokaludvalg 

Vi anbefaler, at man vedtager forslaget. Bavnehøj Skole 
har i de nuværende årgange af skolestartere få elever i 
grunddistriktet, og har derfor svært ved at rekruttere 
elever nok til tre spor. Samtidigt har vi en formodning 
om, at man kan løfte det socioøkonomiske gennemsnit 
for eleverne på skolen og skabe en mere blandet 
elevsammensætning med tilgangen af elever fra 
Carlsberg Byen.  
De nye elever vil få en sikker skolevej gennem grønne 
cykel- og stiforbindelser. Vi ser allerede nu, at flere 
Vesterbro-borgere orienterer sig mod kvarteret, og en 
distriktsændring vil understøtte denne sammenbinding. 
Endelig vil vi pege på, at det er et godt tidspunkt at 
træffe beslutning om denne ændring, nu, inden folk for 
alvor er flyttet ind i det nye kvarter. 


